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Zápis č. 2 ze zasedání Výboru dopravy 

 Zastupitelstva Libereckého kraje  

konaného dne 16. 02. 2021 

Přítomni: 

Josef Chuchlík, Jaroslav Demčák, Eva Zbrojová, Ing. Luděk Sajdl, František Kaiser,  

Mgr. Vladimír Vyhnálek, Bc. Tomáš Levinský, Petr Král, Bc. Vojtěch Prachař, David Schindler,  

Marek Förster, Bc. Jan Stejskal, Jan Boor 

Omluveni: - 

Hosté: 
Ing. Jan Čáp, Ing. Jiří Zdražil, Ing. Jan Polák, Ing. Jan Wohlmuth, Martin Bobek,  

Mgr. Radovan Prokeš, Mgr. Jan Jeřábek 

Omluveni: Ing. Jan Sviták, Ing. Jiří Hruboň,, Ing. Jan Růžička, Ing. Petr Správka 

Ověřovatelé: Jaroslav Demčák 

 
Počet přítomných členů výboru dopravy na začátku jednání 13, tudíž byl usnášeníschopný. 

 

 

1. Zahájení 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík zahájil 2. zasedání 

Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 2021.  

 

 

2. Schválení programu jednání 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík předložil 

k projednání návrh programu 2. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje 

v roce 2021. 
 

Navrhovaný program: 
 

1. Zahájení          Josef Chuchlík 

2. Schválení programu jednání      Josef Chuchlík 

3. Volba ověřovatele zápisu      Josef Chuchlík  

4. Kontrola usnesení       Josef Chuchlík 

5. Schválení Statutu Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík 

6. Informace z rezortu dopravy      Ing. Jan Sviták 

 Informace z aktuální činnosti 
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 Informace o projednaných materiálech na Radě Libereckého kraje 

7. Informace z odboru dopravy      Ing. Jan Čáp 

 Projednání materiálů předkládaných do Zastupitelstva Libereckého kraje  

8. Mobilita obyvatel Libereckého kraje v 21. století v kontextu přípravy budoucího plánování 

území                          Mgr. Radovan Prokeš 

 Přednáška společnosti CEDA Maps, a.s.  

9. Informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o.       Ing. Jiří Hruboň 

 Informace z aktuální činnosti 

10. Informace o činnosti Autobusy LK s.r.o.    Ing. Jiří Zdražil 

 Informace z aktuální činnosti 

11. Informace koordinátora BESIP LK     Ing. Jan Polák 

 Informace z aktuální činnosti 

12. Informace o činnosti KSSLK, p. o.     Ing. Jan Růžička 

 Informace z aktuální činnosti  

13. Informace o činnosti Silnice LK, a.s.     Ing. Petr Správka 

 Informace z aktuální činnosti 

14. Informace o činnosti ŘSD ČR s. p. o.     Ing. Jan Wohlmuth 

 Informace z aktuální činnosti 

15. Různé         Josef Chuchlík 

   

Členové výboru dopravy obdrželi podklady:   

 Statut Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje  

 Zpráva o stavu povrchů vozovek silnic II. a III. třídy a o stavu mostů na silnicích II. 

a III. třídy v Libereckém kraji  

 Roční plán činností BESIP Libereckého kraje 2021 

 Vyhlášení programu Dotačního fondu, oblast podpory DOPRAVA; vyhlášení 

programu 6.1 – Rozvoj cyklistické dopravy a programu 6.3 – Podpora projektové 

přípravy 

 ČSAD Liberec, a.s. – delegování zástupce kraje na valnou hromadu společnosti 

 Statistika nehodovosti za 01/2021 v Libereckém kraji včetně tiskové zprávy 

 

Návrh usnesení:  

Číslo usnesení: 2/21/VD/07 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání schvaluje předložený program  

2. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 2021. 

 

Hlasování: 
 

Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
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3. Volba ověřovatele zápisu  

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík navrhl ověřovatele 

zápisu Jaroslava Demčáka. 

 

Návrh usnesení:  

Číslo usnesení: 2/21/VD/08 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání volí ověřovatele zápisu 

Jaroslava Demčáka. 

 

Hlasování: 
 

Přítomno: 13 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 1 Výsledek: přijato 

 

 

4. Kontrola usnesení      

 

Ke kontrole usnesení bylo konstatováno, že usnesení, přijatá na minulém zasedání výboru 

dopravy, byla přednesena na jednání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 26. ledna 2021  

a všechna výborem doporučená usnesení byla Zastupitelstvem Libereckého kraje přijata.  

 

 

5. Schválení Statutu Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje  

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík předložil 

k projednání Statut Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje. 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 2/21/VD/09 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání schvaluje Statut Výboru 

dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje dle předloženého návrhu. 

 

Hlasování: 
 

Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

6. Informace z resortu dopravy 

 

Ing. Jan Sviták se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 
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7. Informace z odboru dopravy 

 

Projednání materiálů do 2. zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 23. 02. 2021 

 

Vyhlášení programu Dotačního fondu, oblast podpory DOPRAVA; vyhlášení programu 

6.1 – Rozvoj cyklistické dopravy a programu 6.3 – Podpora projektové přípravy - k bodu 

jednání ZLK 02/21/58 

 

Předmětem materiálu je vyhlášení dotačního programu č. 6.1 Rozvoj cyklistické dopravy  

a programu 6.3 Podpora projektové přípravy v rámci Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast 

podpory č. 6 Doprava a podmínek pro podávání žádostí o poskytnutí dotace z Dotačního fondu 

Libereckého kraje na rok 2021. Za podmínky schválení Změn rozpočtu-rozpočtových opatření 

č. 40/21 a 41/21 zastupitelstvem kraje činí předpokládaná alokace finančních prostředků  

v kapitole 926 06 - Dotační fond, oblast podpory doprava 6.600.000 Kč. 

V souladu se Statutem Dotačního fondu Libereckého kraje – DFLK, předkládá odbor dopravy 

jako správce oblasti podpory č. 6 Doprava k projednání programy Dotačního fondu 

Libereckého kraje v rámci oblasti podpory č. 6 Doprava, Vyhlášení programů: 

1) č. 6.1 – Rozvoj cyklistické dopravy v celkovém finančním objemu 4.800.000 Kč, 

2) č. 6.3 – Podpora projektové přípravy v celkovém finančním objemu 1.800.000 Kč. 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 2/21/VD/10 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje schválit podmínky a Vyhlášením programů k předkládání žádostí o dotaci 

včetně povinných příloh na rok 2021 v rámci Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast 

podpory č. 6 Doprava, a to 

1. programu č. 6.1 – Rozvoj cyklistické dopravy, s předpokládaným objemem 

nespecifikovaných rezerv určených k rozdělení ve výši 4.800.000 Kč, a to za podmínky 

schválení Změn rozpočtu-rozpočtových opatření č. 40/21 a 41/21 zastupitelstvem kraje  

dle navrhovaných alokací do výdajové kapitoly 926 - Dotační fond a jednotlivých programů, 

2. programu č. 6.3 - Podpora projektové přípravy, s předpokládaným objemem 

nespecifikovaných rezerv určených k rozdělení ve výši 1.800.00 Kč, a to za podmínky 

schválení Změn rozpočtu-rozpočtových opatření č. 40/21 a 41/21 zastupitelstvem kraje dle 

navrhovaných alokací do výdajové kapitoly 926 - Dotační fond a jednotlivých programů 

a uložit Ing. Janu Svitákovi, statutárnímu náměstkovi hejtmana, řízení resortu dopravy, zajistit 

vyhlášení programů v rámci Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast podpory č. 6 Doprava, 

a to 

a) programu č. 6.1 – Rozvoj cyklistické dopravy, s předpokládaným objemem 

nespecifikovaných rezerv určených k rozdělení ve výši 4.800.000 Kč, včetně povinných 

příloh k předkládání žádostí o dotace, 

b) programu č. 6.3 - Podpora projektové přípravy, s předpokládaným objemem 

nespecifikovaných rezerv určených k rozdělení ve výši 1.800.000 Kč, včetně povinných 

příloh k předkládání žádostí o dotace. 
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Hlasování: 
 

Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

ČSAD Liberec, a.s. – delegování zástupce kraje na valnou hromadu společnosti - k bodu 

jednání ZLK 02/21/59 

 

Předmětem materiálu je návrh na delegaci pana Daniela Davida, zastupitele Libereckého kraje,  

ve smyslu ust. § 35 odst. 2 písm. l) zákona č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), jako 

zástupce kraje na valnou hromadu společnosti ČSAD Liberec, a.s., se sídlem České mládeže 

594/33, 460 06 Liberec VI, IČ 25045504, která se uskuteční dne 9. 3. 2021. 

 

Martin Bobek, předseda představenstva společnosti ČSAD Liberec, a.s. informoval, že 

představenstvo společnosti ČSAD Liberec, a.s. svolává řádnou valnou hromadu společnosti  

za účelem změny orgánů společnosti a schválení nových oborů činnosti živnosti volné 

společnosti, a to pronájem a půjčování věcí movitých a provozování autoškoly. 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 2/21/VD/11 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí pozvánku na valnou hromadu společnosti ČSAD Liberec, 

a.s., která se uskuteční dne 9. 3. 2021 od 10:00 hod., 

a uložit Ing. Janu Svitákovi, statutárnímu náměstkovi hejtmana, řízení rezortu dopravy, zajistit 

doručení tohoto usnesení společnosti ČSAD Liberec, a.s. 

delegovat pana Daniela Davida, zastupitele Libereckého kraje, ve smyslu ust. § 35 odst. 2  

písm. l) zákona č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), jako zástupce kraje na valnou 

hromadu společnosti ČSAD Liberec, a.s., se sídlem České mládeže 594/33, 460 06 Liberec VI, 

IČ 25045504, která se uskuteční dne 9. 3. 2021. 

 

Hlasování: 
 

Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

Zpráva o stavu povrchů vozovek silnic II. a III. třídy a o stavu mostů na silnicích II. a III. 

třídy v Libereckém kraji - k bodu jednání ZLK 02/21/47i) 

 

Ing. Jan Čáp podrobněji okomentoval publikaci Zpráva o stavu povrchu vozovek Plán údržby 

a oprav na silnicích II. a III. třídy v Libereckém kraji k 31. 12. 2020, která byla zpracována 

společností PavEx Consulting, s.r.o. Informoval o hodnocení stavu mostů a stavu povrchu 

vozovek II. a III. třídy, o nákladech na opravu povrchu vozovek a financování rekonstrukcí  

a oprav silnic v jednotlivých letech. 
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J. Chuchlík uvedl, že této problematice by se rád věnoval podrobněji i na dalších zasedáních 

výboru dopravy, kdy by požádal Ing. Růžičku o zpracování podrobnější zprávy/prezentace  

pro výbor dopravy zejména ve věci rekonstrukcí mostů, tak aby členové výboru měli ucelenou 

představu ohledně této problematiky.  

 

Proběhla diskuze na téma stav povrchů vozovek silnic II. a III. třídy a o stavu mostů na silnicích 

II. a III. třídy v Libereckém kraji a problémů s tím spojených: J. Čáp, V. Prachař, J. Chuchlík, 

P. Král. 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 2/21/VD/12 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí písemnou informaci Zpráva o stavu povrchů vozovek silnic 

II. a III. třídy a o stavu mostů na silnicích II. a III. třídy v Libereckém kraji. 

Hlasování: 
 

Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

Roční plán činností BESIP Libereckého kraje 2021 - k bodu jednání ZLK 02/21/47j) 

 

Ing. Jan Polák informoval, že Roční plán činností BESIP Libereckého kraje je sestavován 

každoročně. Na základě tohoto plánu je následně plánována veškerá činnost v oblasti prevence 

bezpečnosti provozu na pozemních komunikacích. Náklady BESIP v roce 2021 v Libereckém 

kraji činí 3 672 000 Kč. Uvedl, že nejvíce peněz pak putuje do podpory dopravní výchovy dětí 

(podpora dopravní výchovy na dětských dopravních hřištích a doprava žáků 4. tříd ZŠ na výuku 

dopravní výchovy DDH a Doprava na DSMC), dále na podporu dopravy v rámci školních 

vzdělávacích plánů, kurzy bezpečné jízdy, prezentace dopravní bezpečnosti pro veřejnost atp. 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 2/21/VD/13 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí písemnou informaci Roční plán činností BESIP Libereckého 

kraje 2021. 

 

Hlasování: 
 

Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

Ing. Jan Čáp poskytl přítomným k nahlédnutí mapu Přehled akcí realizovaných v roce 2020  

na silnicích II. a III. třídy a mapu Přehled akcí plánovaných k realizaci v roce 2021 v návaznosti 

na aktuální rozpočet Libereckého kraje, jedná se tedy o aktuální stav, seznam akcí se bude ještě 

měnit. Dále se připravuje na příští zasedání výboru dopravy mapa, kde bude uvedeno, co se na 
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krajských silnicích projektuje ve věci rekonstrukcí silnic II. a III. třídy. Uvedl, že mapy jsou 

k nalezení na internetových stránkách odboru dopravy. 

Podal informace ze zasedání Rady Libereckého kraje. Uvedl, že na dnešním zasedání rada kraje 

souhlasila se zahájením zadávacího řízení veřejné zakázky „Rekonstrukce mostu v Bedřichově 

a rozšíření komunikace včetně přeložek sítí“ příspěvkovou organizací Krajská správa silnic 

Libereckého kraje, a to v návaznosti na uzavřené memorandum mezi Libereckým krajem a obcí 

Bedřichov týkající se zlepšení nástupního místa pro lyžaře a dostupnosti v Bedřichově. Dále 

rada kraje vzala na vědomí návrh statutárního města Liberec ve věci znění memoranda  

o vzájemné spolupráci v rámci „Vypořádání bývalé silnice I/14 v úseku Klášterní ul. – 

Zhořelecká ul. a dalších úseků pozemních komunikací“ a informaci Státního fondu dopravní 

infrastruktury o vyčlenění finančních prostředků ve výši 25.000.000 Kč na rekonstrukci bývalé 

silnice I. třídy v Liberci, v úseku od křižovatky s ulicí Zhořelecká až po ulici Klášterní. Dále 

rada kraje rozhodla o zahájení zadávacího řízení veřejné zakázky „Most ev. č. 26832-6 - 

Provodín, most přes Robečský potok“. Uvedl, že rada kraje souhlasila se zahájením zadávacího 

řízení veřejné zakázky „Rekonstrukce vybraných alejí na Novoborsku“, kde získala KSS LK, 

p. o. dotaci z Operačního programu životního prostředí. 

Ing. Jan Čáp podal informace ohledně rozdělení hospodářského výsledku. Uvedl, že rada kraje  

souhlasila s navýšením rozpočtu resortu dopravy, které se týká 17 mil. Kč na výše zmiňovaný 

Bedřichov – zlepšení nástupního místa do lyžařského centra, 5,4 mil. Kč na navýšení prostředků 

na běžnou údržbu silnic II. a III. třídy, navýšení 17 mil. Kč na dopravní obslužnost, navýšení 

8,4 mil. Kč na nákup odbavovacích zařízení pro společnost KORID LK, spol. s r.o., dále se 

jedná o finanční prostředky na podporu rozvoje cyklistické dopravy a projektové přípravy  

a navýšení 100 mil. Kč na rekonstrukci silnic II. a III. třídy.  

Na závěr uvedl informaci týkající se odboru dopravy. Sdělil, že bylo rozhodnuto ředitelem 

Krajského úřadu po odsouhlasení Radou Libereckého kraje, že se k 30. dubnu 2021 ruší odbor 

dopravy. Místo odboru dopravy vzniknou dva nové odbory, a to odbor dopravní obslužnosti  

a odbor silničního hospodářství. Budou tedy vypsána výběrová řízení na vedoucí těchto odborů 

ke konci tohoto týdne.  

 

 

8. Mobilita obyvatel Libereckého kraje v 21. století v kontextu přípravy budoucího 

plánování území  

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík přivítal  

Mgr. Radovana Prokeše a Mgr. Jana Jeřábka se společnosti CEDA Maps, a.s.  

Mgr. Radovan Prokeš nejprve představil společnost CEDA Maps, a.s.. Uvedl, že společnost 

CEDA Maps, a.s. je na trhu 20 let a věnuje se primárně mapám. Tvoří mapové podklady, které 

využívají složky IZS, ŘSD, ministerstvo dopravy, Správa železnic a další včetně Libereckého 

kraje.  Zároveň společnost zastupuje v oblasti dat společnosti jako je Google nebo TomTom, 

v celém regionu střední a východní Evropy.  

Poté okomentoval promítanou prezentaci na téma Mobilita jako služba (MaaS – Mobility as  

a Service. Uvedl co to je MaaS, kde je základní myšlenkou – více druhů dopravy, jeden systém. 

Co je úkolem, což je umožnit lepší cestování z A do B kombinováním vhodných mobilních 

služeb pro konkrétního cestujícího a situaci. Dále sdělil, proč koncept Maas existuje a proč je 
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aktuální a uvedl příklady. Uvedl co je Maas z pohledu koncového zákazníka. Mobilita jako 

služba slučuje všechny druhy dopravy v jedné intuitivní službě/aplikaci. Umožňuje 

bezproblémové kombinování různých možností dopravy od různých poskytovatelů a zajišťuje 

vše od plánování až po platby. Přináší úsporu času a nákladů, zvyšuje komfort a dostupnost 

mobility. Snižuje potřebu používat a vlastnit auta – nabízí alternativu. Poté i uvedl co je Maas 

z pohledu z pohledu poskytovatele. MaaS je integrace mobilitních služeb např. veřejná doprava, 

taxi, sdílená auta, sdílená kola, parkování atd. v jedné otevřené službě, kombinovaných s aktivní 

mobilitou např. chůze nebo kolo i vlastním vozem popř. motocyklem apod. nastínil současnou 

situaci a model MaaS. Dále uvedl proč se o MaaS zajímat z pohledu měst a krajů, z pohledu 

operátorů dopravy, z pohledu koncového zákazníka. Na závěr doporučil první kroky, kterými 

se ubírat.  

 

Proběhla diskuze a sdělení postřehů ohledně této problematiky v Libereckém kraji: J. Chuchlík, 

T. Levinský, J. Demčák, V. Prachař, D. Schindler, M. Bobek, J. Zdražil. 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík poděkoval panu 

Mgr. Radovanu Prokešovi za prezentaci a všem diskutujícím za aktivitu. 

 

 

9. Informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o. 

 

Ing. Jiří Hruboň se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil.  

 

 

10. Informace o činnosti Autobusy LK, s. r. o. 

 

Martin Bobek předseda představenstva společnosti ČSAD Liberec, a.s. informoval, že 

společnost ČSAD Liberec, a.s. zahájila ke včerejšímu dni náborovou kampaň pro akvizici 

v oblasti Českolipska. Dnes byla otevřena náborová kancelář v České Lípě (u České 

spořitelny). Sdělil, že ohlas, který je od včerejšího dne, je pozitivnější, zájem je větší, než bylo 

očekáváno. Uvedl, že se jedná celkově o náročný projekt. 

Na závěr informoval, že výsledky hospodaření společnosti za rok 2020 jsou výrazně lepší, než 

byly predikce. 

 

 

11. Informace koordinátora BESIP LK 

 

Ing. Jan Polák členům Výboru dopravy zaslal Statistiku nehodovosti za 01/2021 v Libereckém 

kraji včetně tiskové zprávy. 

 

 

12. Informace o činnosti KSS LK, p. o.  

 

Ing. Jan Růžička se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 
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13. Informace o činnosti Silnice LK, a.s.       

 

Ing. Petr Správka se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 

   

 

14. Informace o činnosti ŘSD ČR s. p. o.    

 

Ing. Jan Wohlmuth uvedl, že v případě vhodného počasí, by mohla pokračovat po zimním 

přerušení realizace mimoúrovňové křižovatky Rádelský mlýn, tak aby stihla byt v letošním roce 

stavba dokončena. Zahájení stavebních prací je naplánováno na 23. února.  

 

 

15. Různé 

- 

 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík poděkoval všem 

přítomným za účast na dnešním zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého. 

 

 

 

Ověřovatel zápisu: 

 

Jaroslav Demčák 

místopředseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje  

 

 

 

Josef Chuchlík 

předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje  

 

 

 

Liberec 16. února 2021  

Zapsal: Ing. Soňa Kohoutová 

tajemník  


